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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az Európi Bizottság mely határozata rendelkezik 
arról, hogy a holland tőzsdei árakhoz kell kötni a hosszú távú gázvásárlási szerződések árait? 
A földgázkereskedő exportőrnek (Gazprom) a mindenki által egyformán megfizetendő 
szállítóvezetéki rendszerhasználati díjakon kívül milyen szállítási többletköltségei vannak, 
amelyet a magyar állami MVM fizet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  Országgyűlés  Gazdasági  Bizottságának  fideszes  elnöke  a  napokban  érdekes  információkat
osztott meg a nyilvánossággal a Gazprom és az MVM között létrejött hosszútávú földgázvásárlási
szerződéssel kapcsolatban.

Bánki Erik a következő módon fogalmazott:

„Az is hazugság …, hogy a hosszútávú gázvásárlási szerződések tekintetében nekünk piaci előnyünk
lenne a többiekhez képest. … Az Európai Bizottság határozata alapján a holland tőzsdei árakhoz
vannak kötve a hosszútávú gázvásárlási szerződések árai. Tehát amiben kedvezményt lehetett elérni,
és amelyben a magyar kormány egy remek tárgyalásnak köszönhetően valóban egyötödnyi árat fizet
ma, az az a többletköltség, amelyet az exportőr szállítási költségeivel kapcsolatban kell fizetni. Itt
valóban egyötödnyi költséget fizet Magyarország, szemben a többi nyugat-európai országgal.”

Tisztelt Miniszter Úr!

Nem kívánok most visszautalni bővebben azokra a kormányzati nyilatkozatokra, amelyek szerint
ezzel a szerződéssel elvileg „megteremtettük annak a lehetőségét, hogy a világpiaci ármozgásoktól
függetlenül  a  magyar  fogyasztók  számára  a  gáz  ára  ne  növekedjen”,  így  Magyarország  más
országokhoz  képest  előnyösebb  helyzetbe  került,  és  amelyeket  éppen  a  bizottsági  elnök  úr
minősített hazugságnak.

Ugyanakkor tekintettel arra, hogy Ön – energiaügyekért felelős miniszterként – bizonyára pontos



 
ismeretekkel rendelkezik a bizottsági elnök úr által elmondottak hátteréről, fontosnak tartom, hogy
az alábbi kérdések megválaszolásával elősegítse az árakkal kapcsolatos tisztánlátást.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat:

1. Az Európai Bizottság mely határozata rendelkezik arról, hogy a holland tőzsdei árakhoz 
kell kötni a hosszú távú gázvásárlási szerződések árait? Hogyan fogalmaz ebben a 
határozatban az Európai Bizottság? Ha ilyen határozat nincs, van-e olyan uniós 
jogszabály, amely ezt az előírást rögzíti, és mi ennek a száma?

2. A földgázkereskedő exportőrnek (Gazprom) a mindenki által egyformán megfizetendő 
szállítóvezetéki rendszerhasználati díjakon kívül milyen szállítási többletköltségei 
vannak, amelyet a magyar állami MVM fizet?

 

Tisztelettel várom válaszát.
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